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Jegyzőkönyv 

 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület Közművelődési, Ifjúsági és Sport 

Bizottságának 2013. szeptember 17-én (kedden) 13:00 órai kezdettel megtartott üléséről 

Jelen vannak: 

Varga László – bizottság elnöke 

Barabás József – bizottsági tag 

Fekete Péter – bizottsági tag 

Tálas-Tamássy Richárd – bizottsági tag 

     Tarjáni István – polgármester 

Dr. Kovács András - jegyző 

Dr. Révész Zoltán – aljegyző 

Veszeli Andrásné – Pénzügyi Osztály munkatársa 

Szádváriné Kiss Mária – Biatorbágyi Faluház igazgatója 

Ferecskó Alexandra – Faluház munkatársa 

Bechler Gyula – Német Nemzetiségi Önkormányzat 

Szinte János – szobrászművész 

Mester László – kommunikációs munkatárs 

Miklós Krisztina – kabinet-titkár (2. napirendi pontnál) 

Nánási Tamás –  meghívott a 4. napirendi ponthoz 

Hodosi Erika – könyvtáros-tanár, Biatorbágyi Általános Iskola 

Ihászné Pálfi Katalin –bizottsági referens, jegyzőkönyvvezető 

Varga László köszöntötte a Viadukt Sportközpontban összegyűlt megjelenteket. Elmondta, hogy a 

bizottság munkája rendhagyó módon két külső helyszín meglátogatásával kezdődik. Ennek 

apropója, hogy a közelmúltban került átadásra a Viadukt Sportközpont, amely szeretne a 

biatorbágyi sport- és közösségi élet fontos szereplőjévé válni, ezért vezetői meginvitálták a 
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Közművelődési- Ifjúsági és Sport Bizottság tagjait, akik meghallgatták Varga Gyula és Gubi Róbert 

ismertetőjét a sportközpont létrehozásáról, működésének közelebbi és távolabbi terveiről. Az 

épület megtekintését követően a bizottság a Faluházban folytatta munkáját. Itt Szádváriné Kiss 

Mária igazgató asszony –egy későbbi napirendhez kapcsolódóan- a földszinti fogadótérben 

ismertette az itt tervezett átalakításokat, majd az irodákba térve bemutatta a Faluház új dolgozóit, 

részletesen ismertetve munkakörüket. A bizottság ezt követően a polgármesteri hivatal 112-es 

tárgyalójában folyatódott a bizottság munkája. 

Varga László: Megállapította, hogy a bizottság 4 fővel határozatképes. Breier-Hadnagy Ágnes 

előre jelezte távolmaradását. Ezt követően ismertette a további napirendi pontokat. Javasolta, 

hogy első napirendként a meghívóban 13. pontban szereplő kitelepítési emlékművel kapcsolatos 

kérdés legyen az első napirend, utána az eredeti sorrend alapján haladjanak, kivéve a 14. 

napirendet, amelynek a tárgyalására akkor kerüljön sor, amikor Nánási Tamás megérkezik az 

ülésre. Hodosi Erika jelezte, hogy fél 5-re tud jönni, ekkor megszakítja a naprendek tárgyalását egy 

köszöntés erejéig. Tekintettel arra, hogy a Hantai Simon emlékmű megvalósítására benyújtott 

pályázattal összefüggő kérdések tárgyalásának napirendjéhez megérkezett a szobor alkotója, 

javasolja ezt a napirendet második pontként tárgyalni. Mester László jelezte, hogy a zárt ülés előtt 

Egyebek napirendet szeretne felvetetni, amelyben kéri a bizottság állásfoglalását azzal a 

kezdeményezéssel kapcsolatban, amely a testvérvárosainkból Magyarországon tanuló diákok és a 

biatorbágyi fiatalok rendszeres helyi kapcsolattartásával, közös programjainak szervezésével 

kapcsolatban vetődött fel. Varga László elnök úr befogadta a kérést és ezzel együtt tette fel 

szavazásra a napirend elfogadását. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a napirendet a 

javasolt módosításokkal elfogadta. 

Napirend: 

1) Látogatás a Viadukt Sportcentrumban és a Faluházban 

2) A kitelepítési emlékművel kapcsolatos kérdésekről 

3) Hantai Simon emlékmű megvalósítására benyújtott pályázattal összefüggő 

kérdésekről 

4) 1956-os Emlékérem adományozásáról (zárt ülés) 

5) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi költségvetésének első félévi 

végrehajtásáról 

6) A 2013. júliusi-augusztusi önkormányzati rendezvények értékelése 

7) A 2013. októberi-novemberi önkormányzati rendezvények előkészítése 

8) A 2014. évi Városünnep alapgondolata, kapcsolódó programok, testvérvárosainkba 

utazó delegációk kulturális programjainak koncepciójáról 

9) A Buda-környéki Natúrparkért Egyesülettel összefüggő kérdésekről 

10) A Bethlen Gábor Alapítvány kérelméről 
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11) Tájékoztató az új jegynyomtató szoftverről és a kedvezményes belépőkről a 

Faluházban 

12) A vendégfogadó tér és a tájékoztató pult átalakításáról a Faluházban 

13) A köznevelési intézmények részvételéről a nemzeti ünnepeken 

14) Az általános iskolai terembérletekről a) Az iskolai termek bérbeadásával összefüggő 

kérdésekről b) Tornaórák megtartására alkalmas helyiségek bérbevételéről 

15) Egyebek 

16) Javaslattétel Pest Megye Önkormányzata által alapított kitüntetésekre, díjakra (zárt 

ülés) 

17) Javaslattétel „Ohmüllner Márton Szociális Díj” adományozására (zárt ülés) 

 

 

2) A kitelepítési emlékművel kapcsolatos kérdésekről 

Bechler Gyula: Nagyon jó lenne végre megvalósítani az emlékművet. A tervezők szeretnék 

látni a helyszínt. 

Varga László: A hely a patakparton ki van jelölve, ismeretei szerint a helyszínt a 

településközpont rehabilitációs pályázati fejlesztés engedélyezett tervei tartalmazzák. Azon 

változtatni nem látja ildomosnak, mert az az egész engedélyezési folyamat újbóli lefolytatását 

eredményezné. Semmi akadálya egy bejárásnak és a hivatallal történő egyeztetés után a 

rögzítésnek. 

Dr. Kovács András: Egy héttagú zsűri fogja elbírálni a pályázatot. A kiírás szerint két fő 

önkormányzati képviselő is tagja lenne a bíráló bizottságnak. Kéri a bizottságot, hogy tegyen 

személyi javaslatot. 

Varga László: Javasolja, hogy az önkormányzati két résztvevőre a polgármester úr tegyen 

javaslatot a testületi ülésig. Javasolja továbbá, az 5 M Ft támogatás odaítélését. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadásra 

javasolta a képviselő-testületnek a kitelepítési emlékmű 5 millió forinttal történő támogatását 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) javasolta, hogy 

a kitelepítési emlékmű elkészítésére kiírt pályázat hét fős bíráló bizottságában részt vevő két 

önkormányzati delegált személyére Tarjáni István polgármester tegyen javaslatot a képviselő-

testület üléséig. 

 

3) Hantai Simon emlékmű megvalósítására benyújtott pályázattal összefüggő 

kérdésekről 
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Tarjáni István, Szinte János és Miklós Krisztina megérkezett az ülésre. 

Varga László: Összefoglalta a Hantai Simon emlékére kiírt pályázat elbírálásával kapcsolatos 

tudnivalókat. E szerint, a megpályázott összeghez képest 500 000 forinttal kevesebb 

támogatást ítélt meg az NKA. Ennek következtében át kell alakítani a szobortervet és a 

költségvetését is. 

Szinte János: A szobor felállításának költségei terhelik az önkormányzatot: a szobor 

alapzatának elkészítése, szállítás, daruzás. Ez körülbelül 400 000 forintot tesz ki. Ha kevesebb 

pénz jut ezekre a munkálatokra, elképzelhető, hogy a szoborkompozíció talapzatát nem egy 

művészileg is hozzátartozó kőalapra teszik, hanem egy beton alapzatot látnának el 

kőpárkánnyal. Ez ugyan nem olyan szép, de kb. 300 000 forinttal kevesebbe kerül. 

Tarjáni István: Mindenekelőtt azt kell tisztázni, hogy a szoborkompozíció csökkentett tartalmát 

elfogadja-e az NKA.  

Miklós Krisztina: Kérdés, hogy az 500 000 forinttal csökkentett összeg fejében az NKA 

elfogadja-e az eredetileg kilenc elemből álló kompozíció három-négy elemre való 

csökkentését. 

Szinte János: Véleménye szerint az NKA elfogadja majd a módosításokat. 

Barabás József: Szerinte ez a szobor megbotránkozást fog kelteni a lakosság körében. A 

beton és a kőpárkány kombinációját technológiai megfontolások miatt egyáltalán nem 

támogatja, mert az szétfagy. 

Varga László: Arra kell javaslatot tennie a bizottságnak, hogy az elnyert 4,5 M Ft mellé 1 M Ft 

önrészt, vagy az eredeti tervezet megvalósításához szükséges 2,6 M Ft önrész biztosítását 

vállalja az önkormányzat. 

A bizottság 2 igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett (négy fő bizottsági tag v olt jelen a 

szavazásnál) nem foglalt állást arról, hogy a Hantai Simon emlékmű megvalósítására pályázati 

úton elnyert 4,5 M Ft-ot 1 M Ft önrésszel egészítse ki Biatorbágy Város Önkormányzata. 

A bizottság 2 igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett (négy fő bizottsági tag v olt jelen a 

szavazásnál) nem foglalt állást arról, hogy a Hantai Simon emlékmű megvalósítására pályázati 

úton elnyert 4,5 M Ft-ot 2,6 M Ft önrésszel egészítse ki Biatorbágy Város Önkormányzata. 

Hodosi Erika megérkezett a bizottság ülésére. 

Varga László: Hodosi Erika 15 évig dolgozott a Karikó János Könyvtárban. Szeptember 1-jétől 

a Biatorbágyi Általános Iskola dolgozója lett, így már nem vehetett részt a szeptember 7-én a 

Népművelők Napja alkalmából megtartott köszöntésen. Polgármester úrral együtt úgy 

gondolták, hogy mindemellett méltó arra, hogy a könyvtárban eltöltött 15 évet, és az ott végzett 

munkáját a város vezetése megköszönje. Tarjáni István virágcsokrot és könyvutalványt nyújtott 

át és új munkájához sok sikert, jó egészséget kívánt. 

Hodosi Erika megköszönte a köszöntést és jókívánságot, ezt követően távozott a bizottság 

üléséről. 

Nánási Tamás megérkezett a bizottság ülésére. 

Varga László elnök a következő napirend tárgyalására zárt ülést rendelt el. 
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4) 1956-os Emlékérem adományozásáról (zárt ülés) 

 

5) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi költségvetésének első 

félévi végrehajtásáról 

Dr. Révész Zoltán: Barabás József kérdésére elmondja, hogy az iskola-felújításra fordított 150 M 

Ft forrásáról döntött a képviselő-testület az augusztusi ülésén. A költségvetést módosító rendeletet 

a PÜSB szerdai ülésén tárgyalják. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a beszámolót 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 

Veszeli Andrásné távozott a bizottság üléséről. 

6) A 2013. júliusi-augusztusi önkormányzati rendezvények értékelése 

Szádváriné Kiss Mária: 

1. Semmelweis Nap: A Faluház kertjében zajlott a rendezvény. Több résztvevőre 

számítottak. Az időpont tervezésekor több egyeztetésre lesz szükség a jövőben. Még 

mindig nem egyértelműen rendezett a meghívók kiküldésének kérdése. 

2. Augusztus 20. : Nagyon sok pozitív visszajelzés érkezett. A tűzijátékra idén több pénzt 

szántunk. Az időjárás bizonytalanságban tartotta a rendezőket a tűzijátékot illetően. Szoros 

kapcsolatban voltak a katasztrófavédelem szakembereivel. A korábbi tapasztalatok miatt 

volt B terv. A plakátok későn kerültek ki, ezt a jövőben jobban intézik. A műsorfüzet 

azonban időben megjelent és tartalmazta a programot. Visszajelzéseink vannak, hogy a 

műsorfüzetet már megtartják, nem kerül a kukába. 

Barabás József: Bizonyos vélemények szerint az ünnepi beszéd túlságosan átpolitizált volt. 

3. Népművelők Napja:  

Varga László: Kedves, családias esemény volt. A tavalyi évhez képest –előzetes informális 

felmérésem alapján- úgy tűnt helyesnek, ha idén nem szervezünk műsort és nem főz a 

népművelőknek. Ők egy kis csendet, nyugalmat, emberi szót, kötetlen beszélgetést szeretnének. 

Barabás József: Úgy tűnt, hogy nagyon kevesen voltunk. 

Varga László: Dilemma volt, hogy terjesszük-e ki a meghívottak körét, de végül abban maradtunk, 

hogy még véletlenül se kelljen „dolgozni”, csupán róluk szóljon ez a nap, ez a köszöntés. 

Szádváriné Kiss Mária: Valóban jól esett, hogy magunk voltunk. Most, hogy sok új kolléga 

érkezett, kicserélődtek a munkatársak, csapatépítési szempontból is jó volt ez így.  

Mester László: Jövőre lehetne koccintás is, - bár többen még folytatták az aznapi munkájukat -  

emelte volna még a hangulatot. 

Varga László: A bizottság nevében megköszönte a tájékoztatást. 

7) A 2013. októberi-novemberi önkormányzati rendezvények előkészítése 
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Szádváriné Kiss Mária: Egy aktuális szeptemberi rendezvényt kell elsőként megemlíteni. Igen 

rövid idő alatt lehetett megpályázni az „Itthon vagy. Magyarország szeretlek” országos 

rendezvényfolyamhoz való csatlakozást. Épp ma jött a hír, hogy nyertünk támogatást erre a célra. 

Szerencsére voltak már rendezvények erre a két napra (szeptember 28-29.), így megfeleltünk a 

feltételeknek. Nagy erővel dolgozunk a megvalósításon és a tájékoztatáson. Egy kötelező elem 

van: 29-én este fél tízkor tüzet kell gyújtani. Szombaton a nyugdíjas KI-MIT-TUD után a Fonó 

népzenei együttes közreműködésével népzenei koncertet és táncházat szervezünk. Vasárnap a 

Bringatorbágy rendezvény illeszkedik az országos programhoz. A pályázati pénzből tudjuk segíteni 

a két nap rendezvényeinek megvalósítását. Ezen kívül egy korábbi pályázat kapcsán elkészült 

portréfilmeket vetítünk, melyekben biatorbágyi megkérdezett jeles személyiségek válaszolnak 

többek között arra a kérdésre, hogy milyennek képzelik a jövőbeni Biatorbágyot. A vetítés egész 

délután zajlik majd a Faluházban, kiegészítve egy kis beszélgetéssel az érintettekkel. A végén 

Szeredi Krisztina énekművész a tűzgyújtás előtt a nemzeti együttérzést kifejező dalokat énekel egy 

„mini” koncert keretében, megénekeltetve a közönséget is. Ezt követően kimegyünk a Fő térre, 

koccintás Magyarország és Biatorbágy egészségére, majd a tűzgyújtás zárja a kétnapos 

programot. 

1. Idősek Napja, október 1.: A Családsegítő Központtal közösen szervezzük. Tanulva a 

tavalyi rendezvényből, idén a Nyugdíjas Klub klubnapjára építve szervezzük az 

ünnepséget, mert ez ügyben tavaly ért minket kritika. Nagyon színvonalas zenés műsor 

lesz,”Este fess a pesti nő” címmel, amit egyébként mindenkinek ajánlok. 

2. Szüreti Fesztivál, október 19.: A Hagyományőrző Egyesület, az Aranyalma Egyesület, a 

Gazdakör, a Lovas Baráti Kör és a Székely Kulturális Egyesület a civil pályázaton nyert 

támogatást ehhez a rendezvényhez, illetve a Faluház költségvetése ki lett egészítve ennek 

a programnak a finanszírozásával.  Velük egyeztetve alakult ki a program, amely tartalmaz 

délelőtt gyermekfoglalkozásokat, szőlőpréselést a Közösségi Házban. A felvonulás 13 

órakor kezdődik, útközben négy megállás van, ahol a különböző csoportok adnak műsort. 

A Gazdakör bort ajánlott fel, a Hagyományőrző Egyesület pedig a bálra főz. Az esti bálra a 

belépő 2000 forint lesz, ami tartalmazza az étel árát is. A délutáni program egy kiállítás-

megnyitóval veszi kezdetét. Egy kis bordalos ünnepség is lesz, Szeredi Krisztina az 

Európai Bor Lovagrend Dámája részvételével. Balassa János pincefotóiból készített 

interaktív kiállításon minden képhez tartozik majd egy vendégkönyv, amelybe mindenki 

beírhatja, ha tud valamit arról a pincéről. Ehhez szakavatott kiállítás-megnyitó társul. Este a 

Szeret zenekarral először gyermek majd felnőtt táncház lesz. Az esti bálhoz sramli zenét és 

szalonzenét is játszó zenekart keresünk. 

Szádváriné Kiss Mária Fekete Péter kérdésére elmondja, hogy a felvonulás a Faluháztól indul és 

oda érkezik vissza. A felvonuláson gyalogosok, lovasok, szekerek vesznek részt, gépkocsi 

mindössze egy lesz. A gyermekprogramok azért kerültek a Közösségi Házba, mert ott van egy 

igazi pince, ami nagyon jó hangulati hátteret biztosít a programokhoz. A Gazdakör tagjai 

bemutatják a boraikat. 

Fekete Péter: Tisztázni kellene a táncház és a bál viszonyát, közönségét, az ingyenes és fizetős 

rész szétválasztását. 

Varga László: A felvetett aggályokat a bizottsági ülésen kívül kell és lehet tisztázni. 



 

7 

 

Szádváriné Kiss Mária: Minden észrevételt és javaslatot szívesen fogad, és kéri is, hogy 

tisztázzák a nem eléggé világos pontokat, mert az ilyen típusú rendezvények prototípusát kell most 

megalkotni. 

Varga László: Kéri, hogy a megfelelő körben folytatódjék ez a beszélgetés. 

3. Október 23. 1956-os emlékünnepség:  

Szádváriné Kiss Mária: Az idei megemlékezés egy ünnepségsorozat lesz, ami hétfőn délelőtt 

veszi kezdetét a Karikó János Könyvtárban, ahol tavalyi ünnepi szónokunknak, Dénes Jánosnak 

rendhagyó irodalomóra keretében könyvbemutatója lesz. Ide várjuk a hetedik-nyolcadik 

osztályosokat.  Aznap este a Faluházban zenés verses műsort ad Walter Ferenc és Greskovics 

Ádám versmondó, aki Biatorbágyon volt diák. Dr. Pákh Tibor ’56-os veterán jogász fogja az ünnepi 

beszédet mondani. A koszorúzás az országzászlónál 18 órakor veszi kezdetét és elhangzik az a 

vers, amit annak idején Kecskés Laci bácsi mondott el. Az iskolákkal folytatott beszélgetések 

során kedvező visszhangra talált, hogy ezentúl október 23-án –s június 4-én minden iskola két 

diákkal és egy tanárral részt vesz a koszorúzáson. A koszorúzás és az ünnepség között lesz 

elegendő idő gyalogosan átsétálni a Faluházba ahol 19 órai kezdettel folytatódik az ünnepség a 

Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola közreműködésével. Ekkor kerül sor az ’56-os 

Emlékérem átadására. A Pászti Miklós Férfikórus kezdi és zárja a műsort. 

Fekete Péter: Az Oktatási Bizottság előző napi ülésén is téma volt az iskolák részvétele a nemzeti 

ünnepek városi megemlékezésein. Meg kell találni a pedagógusokat, akik maguk köré tudják 

gyűjteni azokat a gyerekeket, akik eléggé érettek, felkészültek, hogy meghallgassanak egy felnőtt 

műsort, egy tekintélyes előadót. Másik felvetése, hogy a helyi városi megemlékezést igazítani 

kellene a központi, fővárosi rendezvényhez, mert volnának, akik azon is szeretnének részt venni. 

Szádváriné Kiss Mária: Hiányzik még az önkormányzat részéről az ünnepi köszöntő személye. 

Varga László: Miután több kérdés nem merült fel, megköszönte a tájékoztatásokat. 

 

8) A 2014. évi Városünnep alapgondolata, kapcsolódó programok, 

testvérvárosainkba utazó delegációk kulturális programjainak koncepciójáról 

Varga László: Az, hogy a 2014. évi Városünnep időpontjáról és alapgondolatáról már most 

szülessen döntés, nagyon jó gondolat. A maga részéről támogatja a Faluház igazgató asszonya 

által megfogalmazott koncepciót. 

Fekete Péter: Néhány évvel ezelőtt ökumenikus istentisztelet volt a vasárnapi programban. Fel 

kellene eleveníteni ezt a hagyományt. Javasolja, hogy polgármester úr egyeztessen az egyházak 

képviselőivel. 

Mester László: Nagyon jó, hogy az időpont meghatározás szóba került, mert a Német 

Nemzetiségi Önkormányzat egyik anyagában a Városünnephez kapcsolódó program időpontja 

június 29-ével szerepel. 

Ihászné Pálfi Katalin: A polgármesteri kabinettel áttekintettük a többi testvérváros ünnepének 

dátumát, és így került kijelölésre a hagyományokhoz illeszkedő júniusi hétvége, 20-22. 
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Szádváriné Kiss Mária: Október 10-re tervezzük az első megbeszélést. Szeretnénk, ha az év 

során az intézmények és a civil szervezetek több olyan programot szerveznének, ami illeszkedik a 

Városünnep alapgondolatához, illetve hagyományos programjaikon megjelenítenének egy-két 

illeszkedő elemet. Így létrejönne a gondolati, érzelmi íve az évnek, melynek mintegy csúcspontja, 

koronája volna a háromnapos Városünnep. 

Varga László: Javasolja, hogy a polgármesteri kabinet levélben keresse meg azokat a 

szervezeteket, amelyekkel egyeztetni szükséges a 2014. évi Városünneppel, egyházi és más 

rendezvényekkel, megemlékezésekkel kapcsolatban az időpontok összehangolása érdekében. 

Ihászné Pálfi Katalin: Fontosnak tartja, hogy a külföldre utazó delegációk kulturális programjait is 

tervezzük meg, különösen azért, mert ezek a nyári hónapokban vannak, az érintetteknek jó előre 

tudniuk és vállalniuk az utazást. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy a 2014. évi Városünnep jelmondata: „Egy tőről 

fakadunk”, időpontja: 2014. június 20-22. legyen. 

9) A Buda-környéki Natúrparkért Egyesülettel összefüggő kérdésekről 

Varga László: A Budakeszi Lokálpatrióták Egyesülete körében a város fejlesztésével kapcsolatos 

rövid- és középtávú tervek között fölmerült egy Natúrpark létesítésének gondolata. A Biatorbágy 

közigazgatási területét is érintő Natúrpark célja az észak-budai régió természeti, kulturális, 

építészeti és történelmi értékeinek megőrzése, ápolása, fejlesztése és bemutatása. Javasolja, 

hogy a bizottság támogassa a Budakörnyéki Natúrpark létrehozását. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Budakörnyéki Natúrpark létrehozásának támogatását 

és Biatorbágy város részvételét a Budakörnyéki Natúrpark Egyesület munkájában. 

10) A Bethlen Gábor Alapítvány kérelméről 

Varga László: A Bethlen Gábor Alapítvány azzal a kéréssel fordult minden Bethlen Gábor nevét 

viselő utca, tér lakosához, illetve az önkormányzatokhoz, hogy a Péterfy László szobrászművész 

által készített, a fejedelmet ábrázoló egész alakos szobrot fejedelemmé választásának 400. 

évfordulójának emlékére október 23-án közakadozásból felállíthassák. Az adományozók nevét a 

„Kolozsvári Bethlen Gábor szobor Aranykönyve” című kiadvány örökíti meg. Javasolja a 

bizottságnak, hogy a város honlapján és az újságban megjelentetett felhívással segítsük a szobor 

megvalósulását. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, hogy a 

Bethlen Gábor Alapítvány felhívása megjelenjen Biatorbágy Város honlapján és a Biatorbágyi 

Körkép következő számában. 

 

11) Tájékoztató az új jegynyomtató szoftverről és a kedvezményes belépőkről a 

Faluházban 

Szádváriné Kis Mária: Az érdekeltségnövelő pályázat keretéből megvásárolt jegynyomtató 

program és készülék 2013. szeptember 18-tól lép működésbe, az első jegyárusítás, ami már ezzel 

történik a Különleges párosok bérlet, valamint az aktuális színházjegyek.  
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A Biatorbágyi Faluház 15%-os kedvezményt biztosít a Biatorbágyi Nagycsaládos Egyesület tagjai, 

és a helyben dolgozó pedagógusok számára. Az elmúlt egy év tapasztalatai alapján a 

kedvezményt a nagycsaládosok több alkalommal igénybe vették, de pedagógusok nem, és ők 

viszonylag ritkán látogatták a Faluházat.  

A helyi oktatási intézményekkel ugyanakkor egyre jobb az együttműködés, évek óta óvodás és 

iskolás bérleti előadásokat szervez az intézményünk, amelyek ősszel új tematikával, a felső 

tagozatosokat is megszólítják. 

Hasonló kedvezményt más célcsoport számára a csoportos (a jövőben min.15 db jegy)  

jegyrendelés esetén biztosítunk, ami alkalmanként és többnyire a nyugdíjasokat és a 

Polgármesteri Hivatal dolgozóit érintette eddig, és ennek szabályozása az SZMSZ mellékletében 

folyamatban van. Szakadáti László alpolgármester kérdésére elmondja, hogy más szervezetek, pl. 

a Viadukt SE rendezvényeire történő jegynyomtatás ügyében további egyeztetésre van szükség 

annak tisztázására, hogy milyen módon lehet az önkormányzatnál nyomon követni a különböző 

célra kiadott jegyeket. 

A bizottság a tájékoztatást 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta. 

 

12) A vendégfogadó tér és a tájékoztató pult átalakításáról a Faluházban 

Szádváriné Kis Mária: 1. A Café Chaplin az intézmény működéséhez méltó vendéglátó egység, 

ahova rendszeresen járnak esténként látogatók kifejezetten a presszó szolgáltatásait igénybe 

venni. A kávézó nyitva tartása természetes módon hosszabb a Faluházénál és ezen időszak alatt 

a faluházi információ biztosítja az ügyeletet akkor is, ha az intézményi programok már 

befejeződtek. A kávézó pedig hétvégén csak a rendezvényekhez igazodóan tud működni. Az 

„infopult” eszközparkjának egy részét sikerült idén megújítanunk (infós gép, fénymásoló), de 

biztonságát csak személyi felügyelettel tudjuk megoldani a faluházi hivatalos nyitva tartáson túl. 

Mindez, az intézmény személyi kiadásaiban 450-500 000 Ft. 

Az átalakítás lehetőségeit felmértük, egy fából készült, kb. a jelenlegihez hasonló méretű teret 

elfoglaló új, praktikus pult becsült költsége anyag és munkadíj összesen ha lakkozható, bükkfából, 

esetlegesen színes bútorlappal ellátva 630 000 Ft. Amennyiben ugyanezen forma és technikai 

megoldás préselt lemezből készül, kevésbé tartósan, akkor kb. 550 000 Ft. Intézményünk 

javasolja a tartósabb, esztétikusabb megoldást, ami a belső tér fa burkolataihoz is jobban 

illeszkedik.  (Saját, intézményi forrása e munkának nincs, külön önkormányzati támogatást igényel) 

 

2. A fogadótér kanapés várakozó helyének megújítása. A bőr garnitúrára a térben lévő 

színekhez illeszkedő díszpárnák kihelyezése, dohányzó asztal kitétele kb. 20-25 000 Ft (Saját, 

intézményi pályázati költségvetésből – érdekeltségnövelő, decemberre megoldható, ha tudjuk a 

többi térelem színét és formáját) 

 

3. A fogadótér bejárat-jobb oldali várakozó helyének átalakítása bútorzattal gyereksarokká. 

Intézményünket egyre több kisgyerekes család látogatja rendszeresen vagy alkalmanként csak a 

lakossági szolgáltatásainkat igénybe véve Az intézmény megújulása, az igények követése és az 

esztétikai szempontok alapján e területen kialakítható kis gyerekbútorokkal, szőnyeggel, 

babzsákkal egy kisgyerekes várakozó sarok. Költsége kb. 200-250 000 Ft. (saját, intézményi 
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forrásból jelenleg nem megoldható, maximum apró dizájn elemek biztosíthatók kb. 10 000 Ft 

összegben.) 

 

Varga László: Az információs pult átalakítása oly módon, hogy kiváltsa a személyi bért, kb. 1 év 

alatt megtérülő kiadás. A többi, kisebb volumenű átalakítás kitermelhető a Faluház bevételeiből. 

Javasolja, hogy a bizottság támogassa a Faluház fogadóterének és információs pultjának 

átalakítását. 

 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

Faluház fogadóterének és információs pultjának átalakítását az intézmény bevételi tervének 

terhére. 

 

13) A köznevelési intézmények részvételéről a nemzeti ünnepeken 

Varga László: Az Oktatási Bizottság az elmúlt napon tárgyalta ezt a kérdést. Nem arról van szó, 

hogy a városi megemlékezésekre passzív résztvevőkként kellene osztályokat kirendelni, hanem 

arról, hogy a megfelelő korosztály részvételével az ünnepi műsorban erősítsük a városhoz 

kötődésüket. Kéri, hogy a megemlékezések műsorainak összeállításakor ez legyen szempont. 

Kívánatos volna a Faluház és az iskolák, illetve az érdekelt pedagógusok, magyartanárok, 

történelem szakosok illetve az osztályfőnökök közötti szorosabb együttműködés, mert érkezhetnek 

az iskolákból is jó ötletek, kezdeményezések. 

14) Az általános iskolai terembérletekről  

a) Az iskolai termek bérbeadásával összefüggő kérdésekről  

Varga László: Az iskolai tornatermek bérbeadásával kapcsolatban beérkezett kérések miatt került 

ez a kérdés az Oktatási Bizottság és a KIS Bizottság elé. A probléma a civil szervezetek 

támogatásának kérdését is érinti. Nem teljesen tisztázott elvi síkon a civil szervezeteknek nyújtott 

kedvezmény kérdése ami a különböző  teremhasználatokat illet. Mert pl. a Faluházban kaphatnak 

ingyenesen termet, a tornatermekért viszont fizetniük kell. Azt kell egyértelművé tenni, hogy a 

teremhasználat szempontjából megkülönböztetünk-e olyan tevékenységet, ami a szervezet 

részére bevételt keletkeztet, pl. sportköri díjként, avagy nem, illetve milyen arányban kapnak 

szolgáltatást a biatorbágyi gyerekek mellett a más településről érkezők. A Faluházban ez év elején 

elkészült egy nagyon pontos, valamennyi tényezőre kiterjedő önköltségszámítás, ami a 

terembérleti díjak alapja lett. Ugyanezt a számítást el kell végezni az iskolákra is, különösen a 

tornatermekre és kapcsolódó helyiségeire, mert ezek esetében az elhasználódás mértéke igen 

nagy. Olyan bérleti díjat kell megállapítani, ami fedezi a helyreállítási és karbantartási költségeknek 

az igénybevétellel arányos mértékét. Javasolja, hogy a kérdés még az ősz folyamán kerüljön ismét 

a bizottság elé. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, hogy 

az iskolai termek civil szervezetek számára történő bérbeadásának szabályozása kerüljön ismét a 

bizottság elé még ez év őszén. 

b) Tornaórák megtartására alkalmas helyiségek bérbevételéről 

Varga László: Tájékoztatásképpen elmondja, hogy az iskolai tornaórák számának 

megnövekedése miatt az önkormányzat arra kényszerül, hogy testnevelési illetve táncórák 

megtartására alkalmas termeket béreljen. A Biafitness és a Viadukt Sportcentrum kereste meg 

ajánlatával az iskolákat.  
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A bizottság a tájékoztatást tudomásul vette. 

15) Egyebek 

Mester László: A testvérvárosi kapcsolatok rendezvényei során kialakultak olyan ismeretségek a 

fiatalok körében, amelyek felvetik a gyakoribb találkozások igényét.  

Tálas-Tamássy Richárd: Ismereteim szerint Nagydobronyból 10, Alistálból 5 diák tanul a 

Fővárosban. A legutóbbi Városünnep után többen megfogalmazták, hogy szeretnének több 

találkozást, több programot. 

Barabás József: Gyergyóremetéből ismer két egyetemistát, igaz, egyikük hamarosan befejezi 

tanulmányait. 

Varga László: Nagyon jó gondolat, a Közösségi Házban volna megfelelő hely programokra, 

szállásra, főzésre. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

kezdeményezést. 

 Javaslattétel Pest Megye Önkormányzata által alapított kitüntetésekre, díjakra (zárt ülés) 

18) Javaslattétel „Ohmüllner Márton Szociális Díj” adományozására (zárt ülés) 

 

Varga László megköszönte a bizottság munkáját és 18.55 órakor az ülést bezárta. 

kmf. 

 

 

 Barabás József Varga László 

 a bizottság tagja  a bizottság elnöke 

 

 


